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ZÁPIS 

z veřejného projednání strategické části  

Integrované strategie rozvoje území 
 

Přítomni:  Jana Kouřilová 

  PhDr. Jana Pšejová – koordinátor tvorby ISÚ  

 

Hosté:  dle prezenční listiny 

 

Program: Stanovení VIZE a MISE 

 

Zapsáno dne 11.06.2014 v 17:00 hodin, v Chropyni 

Zapsala: Šárka Dostálová  

 

 

Úvodní slovo přednesla paní Jana Kouřilová, která jménem místní akční skupiny Jižní Haná 

přivítala přítomné a předala slovo paní PhDr. J. Pšejové, koordinátorce tvorby Integrované 

strategie rozvoje území.  

 

Paní PhDr. J. Pšejová přivítala přítomné a v úvodu představila místní akční skupinu Jižní 

Haná, seznámila přítomné s termíny ohledně Integrované strategie a vysvětlila princip metody 

LEADER. Zdůraznila, že proběhlo jednání, při kterém jsme se seznámili s podklady 

analytickými a nyní se budeme zabývat podklady pro strategickou část. V současné době je 

hotová analytická část, kde jsou zpracované závěry dotazníkového šetření, závěry SWOT 

analýzy a vytvořené priority. Zároveň poprosila přítomné, aby se podívali na tuto prezentaci a 

vyjádřili své podněty, náměty a připomínky, které by měly být ještě zapracovány. Ze SWOT 

analýzy byly předneseny závěry této analýzy její silné, slabé stránky, příležitosti a hrozby. 

Dále byly představeny klíčové body vyplývající ze SWOT analýzy. 

PhDr. J. Pšejová dále hovořila o návrhové části, kdy řekla, že strategie má přesná pravidla a 

funguje tak, že na vrcholu musí být stanovena VIZE – tzv. světlo na konci tunelu, je to to, co 

budeme mít za několik generací. Je to základ, ze kterého všechno roste. Pod vizí jsou priority, 

jednotlivé kroky, které naplňují vizi a dále jsou to jednotlivé cíle. Po vyhodnocení analytické 

části a dotazníkového šetření jsme navrhli následující vizi: 

 

VIZE: 

Jižní Haná – dobré místo pro život 

MAS Jižní Haná je regionem, který v sobě svým obyvatelům i návštěvníkům nabízí 

všechny pozitivní stránky venkovského území v blízkosti větších měst. Je moderním 

prostorem, který nabízí dostatek pracovních příležitostí, kvalitní infrastrukturu a 

služby, společně se zajímavými možnostmi pro každodenní aktivní život. Návštěvníkům 

nabízí lákavé propojení venkovských tradic a moderních služeb v atraktivním umístění 

v samotném středu Moravy.  

 

Vize se poté rozpadá do 4 priorit - návrh: 

1- Území atraktivní pro obyvatele i návštěvníky 

2- Podpora aktivního přístupu k životu v území  

3- Vzdělaní obyvatelé a živé podnikatelské prostředí  
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4- Životní prostředí a bezpečnost 

 

V rámci MAS budeme moci čerpat z více operačních programů. V současné době sbíráme 

projektové záměry, a jakmile budou schváleny operační programy a budeme vědět, co bude 

možné podpořit, budou použity právě tyto sesbírané projektové záměry.  

 

Ad 1) Území atraktivní pro obyvatele i návštěvníky. 

Jde o investiční projekty, co se staví, rekonstruuje, novostavby, jde o zlepšování veřejných 

prostranství a dopravní infrastruktury, cyklostezky. Dále jde o občanskou vybavenost, 

volnočasové aktivity a o infrastrukturu pro cestovní ruch. 

  

Ad 2) Podpora aktivního přístupu k životu v území 

Jedná se o neinvestiční aktivity, aktivity, které oživují území. Jde o skupiny seniorů, rodiny 

s dětmi, o samotné děti. Patří sem služby, podpora lidí, mzdové prostředky, finance na 

školení, kurzy. Nadefinovali jsme zde společné projekty, trávení volného času, podporu 

tradic, které jsou významnou součástí rozvoje tohoto území, což by mělo přilákat 

návštěvníky. V současném programovacím období byly vyčleněny pro tyto aktivity velké 

finanční prostředky a nyní se jeví, že jich bude ještě víc, takže je potřeba abychom tyto peníze 

do území získali.  

 

Ad 3) Vzdělaní obyvatelé a živé podnikatelské prostředí 

Jde o podporu uměleckých aktivit, podnikatelského prostředí, jedna z klíčových aktivit, které 

mají MAS řešit, ale bohužel není nikde zahrnuto. Avšak ještě není vše dojednáno.  

 

Ad 4) Životní prostředí a bezpečnost 

Jedná se o životní prostředí o zateplování budov, o nakládání s odpady a o bezpečnost 

v obcích o zlepšování bezpečnosti v obcích.  

 

Rozdíl mezi vizí a misí je ta, že vize je vidinou toho, jak má vypadat území a mise je strategie 

chodu celé MAS. Na závěr jde o stanovení MISE. Mise je představa, která hovoří o tom, jak 

má fungovat samotná organizace. Jde o služby nastaveného systému.  

 

MISE: 

MAS Jižní Haná je organizací, která pružně reaguje na potřeby svých členů, celého 

území a pomáhá v jeho rozvoji s ohledem na aktuální situaci ve společnosti. Porovnává 

potřeby svých členů zařazených do Strategie komunitně vedeného místního rozvoje 

s aktuálními možnostmi získávání finančních prostředků z fondů EU a připravuje a 

realizuje rozvojové projekty. Průběžně se rovněž podílí na dalších aktivitách, které 

podporují atraktivní podmínky pro život v MAS.   

 

Rádi bychom, aby MAS fungovala jako servis pro další projekty, kde MAS nebude přímo 

žadatelem, ale například města se budou moci dohodnout a ve spolupráci s MAS podat žádost 

na nějakou aktivitu. Takže jde o to, aby MAS pomáhala ve spolupráci.  

 

Závěrem bylo shrnuto, že jsou hotové analýzy, na základě nich jsou stanoveny vize, mise, 

priority a cíle a účastníci byli vyzvání k diskuzi. 

 

Pan XX: Dotazník, který jsme v minulosti vyplňovali, byl k tomuto? Ano.  
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V dotazníku bylo řečeno, že nejvíce občanů reagovalo na nedostatek pracovních míst a 

pracovních příležitostí. Proto bych vyhodnocení dotazníků bral jako základ pro další aktivity a 

pro potřeby občanů. Ve vizi je napsáno, že se jedná o území s dostatkem pracovních 

příležitostí. Odpověděla paní J. Pšejová: Ano, máte pravdu, ale ta vize je napsaná do 

budoucnosti na programové období až do roku 2020.  

Ing. J. Kotula: prezentace je k dispozici? 

J. Kouřilová – ano, můžeme prezentaci poslat, ale vše se zatím vyvíjí.  

 

Jelikož nebylo dalších dotazů, námětů či připomínek paní J. Kouřilová ukončila projednávání 

strategické části a poděkovala všem přítomným za účast.  

 

Skončeno v 17:45 hodin 
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